

suspicandi. Quicquid fiet, faciam, ut scias. Grates medico actæ placent omnino. Nisi te tam impensè deligerem, penè dicerem, tanti fuisse te ægrotasse. At tu viribus tuis utere, et tamen Musis lita. Phoenix Barthii¹³ alium rogum meritus est, quam e Cinnamomo.¹⁴ Nisi fallor, multum adhuc trahit homo ex veteri delirio. Ternas ad eum dedi, postquam ē Dâciā reversus sum,¹⁵ verum cum nihil ausus fuerit respondere, cepi contemnere Suffenum,¹⁶ qui longe plurimos facit versus. Zincgrefium¹⁷ salutabis; cui proximè cum Gradio sartore Argentoraten-si¹⁸ (qui apud nos moratur) scribam. Ad Gruterum¹⁹ has mitte: audeo enim tibi pro antiqua necessitudine nostrâ imperare. Propediem, ut dixi, cum vestro homine plura. Vale iterum *atque* iterum, frater desideratissime.

Boleslaviæ Silesiorum²⁰ XIII Calendas Martias 1626^c

Tibi coniunctissimus Martinus Opitius^d

Seriò peto, mi frater, ut in honorem celeberrimi viri Abrahami Bibrani,²¹ qui diem suum, ut nosti, superiori æstate obiit, epigramma aliquod perscribas, idque ad me transmittas. Impensè certe te amavit vir nobilissimus, ut [69] ex aliquot eius ad me literis tibi possem ostendere. Cum aliquando mortuus fueris (sed tu mihi longum vive), gaudebis idem tibi ab aliis fieri.

T a S. 2133 Dn, Balth. Venatori ut seq. pag. dort gleichlautend. – b S. 2133 nonnunquam – c S. 2133, S. 2129 h An. M.DC. XXVI. – d Martinus Opitius von späterer Hand unterstrichen.

K 1 Balthasar Venator (1594–1664), gekrönter Poet (1614) und Freund des Martin Opitz (FG 200), welcher ihn 1629 in seiner *Schäfferey von der Nimfen Hercinie* (Brieg 1630) auftreten ließ. Vgl. Reifferscheid, 780f.; Erich Volkmann: Balthasar Venator. Phil. Diss. Berlin 1936. Der ehemalige Heidelberger Hofsekretär lebte seit 1624 als Erzieher der Kinder Georg Michael Lingelsheims in Straßburg. Über seine bei der Eroberung Heidelbergs ausgestandenen Leiden, seine Gefangenschaft und den anschließenden Kriegsdienst berichtet Venator im Widmungsschreiben zu seinem „Panegyricus Iano Grutero scriptus“ (Genevae 1630), zit. v. Reifferscheid, 870f. Nach Reifferscheid hatte Opitz zuletzt an ihn am 10. 5. 1625 geschrieben (a. a. O., Nr. 170). Venator beantwortete den vorliegenden Brief in Straßburg am 24. 3. 1626 (a. a. O., Nr. 198; Original in FB Gotha: Chart. A 473, Bl. 42, hiernach zit.; veröffentlicht in Jaski, 1–4). In diesem Schreiben bedankte er sich für die Übersendung der Neuerscheinung: Die Klage-Lieder Jeremia; Poetisch gesetzt Durch Martin Opitz; sampt noch anderen seinen neuen gedichten (Görlitz 1626); Opitz II.2, 749–776. Voller Bewunderung fragte Venator: „Quantum autem voluptatis speramus ex Argenide, ex ualmis ex alijs?“ Er stellte die günstigen Umstände, unter denen Opitz solche Werke schaffen könne, den ärmlichen Verhältnissen gegenüber, unter denen ein Mann wie Janus Gruterus im Städtchen Bretten ohne Förderung durch Fürsten und andere Große leben müsse. Er selber könne von Glück reden, da er im Hause Lingelsheims einen Unterschlupf gefunden habe, wo er von der Gelehrsamkeit und Weisheit dieses Mannes profitiere. Wenn ihn auch ein solches Leben nicht befriedige und ohne Hoffnung lasse, füge er sich dennoch in sein Schicksal. Abraham v. Bibran (1575–1625) – dessen Tod Opitz auch in der Vorrede zu den *Klage-Liedern* gedacht hatte – wolle er nicht vergessen (s. Anm. 21), jedoch sei er jetzt